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Č. j.: karek/0047/24 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 14. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 25. června 2024 v hybridní formě v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 31 senátorů z celkového počtu 43 (viz příloha).  

(16 senátorů přítomno prezenčně, 15 senátorů online) 

 

Program zasedání: 

 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva Akademické senátu Univerzity Pardubice. 

5. Návrh IV. změn Vnitřního mzdového předpisu Univerzity Pardubice.  

6. Různé. 

 

Na začátku hybridního zasedání bylo přítomno 31senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 14. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora, vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“) a hosty. Předseda 

dr. Bělina informoval, že dnešní zasedání je hybridní. Na začátku proběhla jmenovitě kontrola 

senátorů přihlášených online. Bylo sděleno, že kvorum pro usnášeníschopnost AS UPCE a 

schválení usnesení je 22 senátorů/hlasů. 

 

Před úvodním hlasováním o skrutátorech dr. Bělina informoval o změně ve složení senátu. 

Nově za DFJP bude senátorkou z řad studentů Ivana Janů. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Mgr. Pavel Brebera, Ph.D., a Ing. Ondřej Kuba, Ph.D., 

byli schváleni následným hlasováním.  

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 30 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 
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2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla 

poskytnuta senátorům před zasedáním. K tomuto materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky 

a neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 30 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla schválena. 

3. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina informoval, že program zasedání obdrželi senátoři v předstihu jako součást 

pozvánky na zasedání. Pozvánka na 14. zasedání AS UPCE byla zveřejněna na intranetu i 

vnějších webových stránkách. Senátoři byli seznámeni s programem zasedání a požádáni o 

případné doplnění programu. Nikdo nevznesl žádné návrhy ani připomínky, tedy dr. Bělina 

vyzval senátory k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 28 PRO, 0 PROTI, 3 SE ZDRŽELI. 

Program zasedání byl schválen. 

 

4. Informace o činnosti předsednictva Akademické senátu Univerzity Pardubice.  

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 4 programu a informoval přítomné o proběhlé činnosti předsednictva. 

Zmínil zejména přípravy na zasedání AS UPCE a jednání k přípravě nového Volebního řádu 

AS UPCE. Diskuse k tomuto bude proběhne v rámci bodu 6. Různé. 

 

5. Návrh IV. změn Vnitřního mzdového předpisu Univerzity Pardubice 

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 5 a předal slovo předkladateli návrhu rektorovi prof. Čapkovi. Doplnil, 

že garantem materiálu je doc. Černohorská. Slova se ujal rektor prof. Čapek, který seznámil 

přítomné s předkládaným návrhem, zmínil, že navržené změny již byly avizovány a 

diskutovány na předchozích zasedáních senátu. Vysvětlil, kam budou finanční prostředky 

směřovat a k čemu budou využity, hovořil o různém navýšení mzdových tarifů v různých 

skupinách pracovních činností a tarifních třídách. 

Dr. Bělina následně sdělil stanovisko Ekonomické komise AS UPCE, která projednala návrh 

IV. změn Vnitřního mzdového předpisu UPCE per rollam. Komise nevznesla k předloženému 

materiálu žádné připomínky a doporučuje jej ke schválení.  

Předseda dr. Bělina ještě doplnil, že Ekonomická komise AS UPCE požádala vedení univerzity 

o vyčíslení nákladů spojených s navýšením tarifní složky mzdy.  

 

Z proběhlého jednání Ekonomické komise AS UPCE vzešel dodatek, v němž je konstatováno, 

že i přes navýšení tarifních mezd v roce 2024 zůstávají tarifní mzdy na UPCE na nízké úrovni, 

jsou nekonkurenceschopné a navýšení nepokrývá vysokou inflaci z uplynulých let. Je proto 
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třeba usilovat o navýšení prostředků pro VVŠ ze státního rozpočtu a stejně tak vytvářet 

prostředí pro získávání finančních prostředků z jiných zdrojů.  

Dr. Bělina vyzval k diskusi k tomuto bodu. V diskusi vystoupil dr. Bělina a položil otázku 

rektorovi prof. Čapkovi, která se týkala vize a plánů Ministerstva školství, mládeže a 

tělovýchovy pro rok 2025 ohledně navýšení finančních prostředků pro VVŠ. Rektor prof. 

Čapek dotaz zodpověděl. 

Následně již nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy, tudíž se přistoupilo k hlasování. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil návrh IV. změn Vnitřního 

mzdového předpisu Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 31 senátorů. 

Výsledek hlasování: 29 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh na usnesení byl přijat 

 

6.  Různé. 

Předseda senátu dr. Bělina zmínil průběh jednání předsednictva RVŠ, které proběhlo v Praze 

20. června 2024 a kterého se účastnil společně s rektorem UPCE. 

Na tomto jednání byla předložena tzv. akreditační novela vysokoškolského zákona, která 

zásadně mění přístup k akreditacím na VŠ. Dále se zde hovořilo o tzv.  doktorské novele a 

pozměňovacích návrzích poslanců, které se v mnoha případech týkaly změny kompetencí 

akademických senátů. 

Následně dr. Bělina informoval o proběhlé diskusi k novému volebnímu řádu s vedením 

univerzity. Sdělil, že připomínky od vedení AS UPCE a hlavní volební komise byly do 

materiálu zapracovány. Vysvětlil, že tím dojde ke sjednocení přístupu na všech fakultách, shoda 

bude i v termínech. Zmínil, že došlo rovněž k vyjasnění některých pojmů. 

 Dr. Bělina otevřel diskusi. Nejprve se debatovalo o současném počtu členů v akademickém 

senátu. Dr. Bělina a rektor prof. Čapek uvedli, jaké probíhaly na toto téma debaty a z nich 

plynoucí návrhy na případný nový počet senátorů. 

V diskusi se dále o slovo přihlásil Štěpán Vrubel. Navrhl ukončení členství těm senátorům, 

kteří budou mít větší počet neomluvených účastí na AS UPCE. Dále měl dotaz na probíhající 

kauzu doc. Vladimíra Němce z DFJP. Rektor dotaz zodpověděl. 

 

Další senátorky či senátoři se již o slovo nepřihlásili, tedy došlo k ukončení debaty. Předseda 

senátu oznámil termín konání dalšího řádného zasedání AS UPCE, které je plánováno na 

8. října 2024 a bude taktéž v hybridní formě. Poděkoval všem přítomným za účast a zasedání 

AS UPCE bylo tímto ukončeno. 

 

Zapsala: Bc. Štěpánka Stryková 

 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D. 

                                                                        předseda AS UPCE      


